
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 204 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 11. januar 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 204:  

”Vil ministeren i skematisk form opgøre samtlige tilskud, afgifter, godtgørelser for 

apotekssektoren siden moderniseringen af apotekssektoren i 2016 og frem til i dag 

samt lave samme opgørelse på baggrund af det fremsatte lovforslag? Svaret bedes 

også indeholde nedslagspunkter for 2008.” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet bidrag fra 

Lægemiddelstyrelsen, som har tilvejebragt oplysningerne i vedlagte bilag.  

For de adspurgte oplysninger vedr. årene 2016-2024 henvises til bilaget navngivet 

”SUU alm. del – svar på spm. 204-206 (2016-2024)”.  

For de adspurgte oplysninger vedr. lovforslaget henvises til vedlagte bilag navngivet 

”SUU alm. del – svar på spm. 204-206 (Udkast til lovforslag)”. 

For de adspurgte oplysninger vedr. år 2008 henvises til bilaget ”SUU alm. del – spm. 

204-206 (2008)”. Til oplysningerne vedr. år 2008 har Lægemiddelstyrelsen tilføjet 

følgende, hvortil jeg henholder mig: 

 

”I 2008 var sektorafgifterne inddelt i tre overordnede grupper, der betegnedes 

Sektorafgifter 1, 2 og 3. De to første grupper blev administreret af 

Lægemiddelstyrelsen, mens den sidste gruppe blev administreret af Danmarks 

Apotekerforening. Udligningsafgiften var 3,7% af den del af den udligningspligtige 

omsætning, der lå over udligningsgrænsen. Alle apoteker, der lå under 

udligningsgrænsen, modtog udligningsgodtgørelse. Apoteker, der figurerede på bilag 

1 i bekendtgørelse om beregning af afgift og ydelse af tilskud til apoteker m.v. 

modtog kun 1/3 af det beløb, som apoteker, der ikke figurerede på samme 

bekendtgørelse, modtog. Forsyningsbidraget fandtes ikke i 2008. 

Frihandelsafgiften, receptgodtgørelsen og medicinsamtalerne fandtes ikke i 2008. 

Compliancesamtale, sektorafgiftsfinansierede udbringninger og genordinationer 

fandtes heller ikke i 2008. 

Der var kun en samlet veterinærafgift (vedr. produktionsdyr) i 2008. 

Lægemiddelstyrelsen er ikke bekendt med godtgørelsesbeløbene for ydelserne i 

Sektorafgifter 3.” 
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